
تارتار:  شاید بودجه 
ملوان از ذوب آهن 

بیشتر باشد
مهــدی تارتــار ســرمربی جدیــد 
تیــم فوتبــال ملــوان دربــاره 
بــش می گویــد: »مثــل  انتخا
همیشــه کار ســختی را انتخاب 
کردیــم. بــا توجــه بــه تجربــه ای 
کــه در ســال های اخیــر همــراه 
بــا کادر فنــی ام به دســت آوردم 
ماننــد فــولاد آبدیــده شــده ام. 
در ســال های اخیر سختی های 
زیادی را پشــت ســر گذاشتیم. 
هــر وقــت بــا ملــوان در انزلــی 
بــازی داشــتیم بــرای نباختن به 
زمیــن می رفتیــم مانند بیشــتر 
تیم هــا. بــه خاطــر جــوی کــه در 
انزلی وجود داشــت و هواداران 
پرشــور ملوان همیشه این تیم 
در خانــه اش یــک یــار اضافــی 
دارد. یکــی از دلایــل انتخــاب 
مــن و قبــول کــردن مســئولیت 
ســرمربیگری ملــوان وجــود 
هــواداران پرشــور انزلی چــی 
اســت. می دانــم آنهــا می توانند 
بــا حمایــت خــود خیلی بــه تیم 
کمــک کننــد.« او بــا اشــاره بــه 
بودجــه این تیــم می گوید: »اگر 
نســبت بــه ذوب آهــن بودجــه 
کمتری نداشــته باشــیم شــاید 
بودجــه مــا بهتر هم باشــد. این 
قولی اســت که مســئولان شهر 
انزلی داده اند تا خیال ما از این 
بابت راحت باشد. من از پژمان 
نــوری و مازیــار زارع بــه خاطــر 
زحماتــی کــه در دو ســه ســال 
اخیــر بــرای ملــوان کشــیدند 
تشــکر می کنــم اما ایــن تیم در 
حــال حاضــر از لحــاظ بازیکــن 
تخلیــه شــده اســت. فقط ســه 
چهــار بازیکــن قــرارداد دارنــد 
یــا ســرباز هســتند. واقعــاً تیــم 
مــا اکنــون از ایــن لحــاظ خالــی 
اســت و کار بســیار سختی برای 
جــذب بازیکــن جدیــد داریــم. 
امیــدوارم بتوانیــم بــا کمــک 
مســئولان تیــم خوبــی را روانــه 

مســابقات کنیــم.«

 
زنده روح: تغییر 

فضا از قلعه نویی 
به مارینوس زمان 

می خواهد
احمدرضا زنده روح هافبک تیم 
فوتبال گل گهر ســیرجان درباره 
اینکــه هنــگام جدایــی امیــر 
قلعه نویــی ســرمربی گل گهــر 
بــود و حــالا کــه برگشــته بایــد با 
مارینــوس اوزونیدیس کار کند 
این طــور می گویــد: »رزومــه 
قلعه نویــی مشــخص و یکــی از 
بزرگتریــن مربیــان کشــورمان 
اســت. 3 سال اینجا بود و تفکر 
خاصــی در تیــم وجــود داشــت. 
حــالا ســرمربی خارجــی آمــده 
که شاید سبک کارش متفاوت 
باشــد. مطمئنــاً بعد از 3 ســال، 
تغییــر فضای تیم کمی ســخت 
اســت. بازیکنــان بایــد بــا طــرز 
تفکــر مربــی جدیــد هماهنــگ 
شــوند و بــه همیــن خاطــر نیــاز 
بــه زمــان داریــم. امیدواریــم 
هرچــه زودتــر بچه هــا با ســبک 
و ســیاق کادرفنــی جدیــد وفــق 
پیــدا کننــد. گل گهر در این چند 
ســال شــرایط خوبــی داشــته، 
امیــدوارم بتوانیــم ایــن رونــد را 
ادامه بدهیم و نتایج خوبی هم 
بگیریم.« او با اشاره به تفکرات 
سرمربی جدید می گوید: »چند 
روز تحت نظر مارینوس تمرین 
کردیــم. فکــر می کنــم مربــی 
خوبی باشــد. بــا اینکه هنوز کار 
جــا نیفتــاده و تیم کامل نشــده 
اما انرژی مثبتی که دارد نشــان 
می دهد دوســت دارد کار کند و 
این مســأله خیلی به تیم کمک 
خواهــد کــرد. کادر خوبــی هــم 
دارد و هــادی عقیلــی هــم در 
کنار ما اســت. شــرایط را مثبت 
می بینــم و امیــدوارم امســال 

ســال گل گهــر باشــد.«
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محمد جواد محمدی

شاگرد ربیعی در ذوب آهن

محمــد جــواد محمدی، مهاجم ۲۶ ســاله تیم هوادار تهــران پس از مذاکره 
بــا مدیــران باشــگاه ذوب آهــن قــرارداد خــود را رســماً امضــا کــرد و به جمع 
سبزپوشــان اصفهانــی پیوســت. محمــدی کــه ســابقه حضــور در تیم هــای 
رایــکا بابــل و ارونــد خرمشــهر را نیــز در کارنامه خــود دارد، مــورد توجه امیر 
قلعه نویــی ســرمربی تیــم ملی هــم قرار گرفته بــود و به اردوی تیــم ملی نیز 

فراخوانــده شــده بود .

رضا شکاری

شاگرد مورایس

هافبک فصل گذشته تیم فوتبال گل گهر سیرجان پس از توافق با تیم فوتبال 
ســپاهان به این تیم پیوســت. قرارداد او با ســپاهانی ها دو ساله است. شکاری 
مورد توجه پرســپولیس نیز قرار داشــت اما پس از توافق با ســپاهانی ها شاگرد 
مورایــس شــد. ایــن دومیــن خریــد ســپاهان در فصل نقــل و انتقالات بــود و به 
نظــر می رســد ســپاهان متفاوتــی را نســبت بــه فصــل گذشــته شــاهد خواهیم 
بــود. هــر چند تعدد بازیکن خــوب انتظارات هواداران را هــم افزایش می دهد.

مجتبی سرآسیایی

دستیار ساکت الهامی

مجتبــی سرآســیایی، مربــی باتجربه فوتبال ایران که ســال گذشــته در کنار 
امیــر قلعه نویــی در کادر فنــی گل گهــر حضــور داشــت، بــه تازگــی بــه مــس 
رفســنجان رفتــه و بــه عنوان دســتیار ســاکت الهامــی فعالیــت خواهد کرد. 
سرآســیایی که ســابقه سرمربیگری شــهرخودرو و فجرسپاسی در لیگ برتر 
را دارد، چنــد ســالی اســت در ایــن عرصــه فعالیــت می کنــد و حــالا در جمع 

نارنجی پوشــان لیــگ برتــر کارش را شــروع کرده اســت .

در آینه لیگ
فوتبال ایران

عباسیان: اشتباهات داوری باعث شد مس چنین آماری داشته باشد

سپاهان گاف داد و قهرمان نشد

تذکر باشگاه تراکتور به سپاهان؛

باز هم از کاوه شکایت می کنیم
معــاون حقوقــی باشــگاه تراکتــور اعــام 
کــرد ایــن باشــگاه پرونــده شــکایت از کاوه 
رضایــی را از کمیتــه وضعیــت پــس گرفتــه 
اســت و یک شــکایت جدید با مســتندات 
قوی تــر علیه این بازیکن ارائه خواهد کرد. 
ســعید محمدپور می گویــد: »یک موضوع 
را بــه طــور کلــی عــرض کنم که هیــچ ربطی 
هــم بــه پرونــده کاوه رضایــی نــدارد. لزومــاً 
طــرح پرونــده بــه ایــن معنــی نیســت کــه 
رأی بــه دلخــواه شــاکی صادر شــود. اگرچه 
مــا معتقدیــم کــه ادلــه مــا به نحوی اســت 
کــه منجــر بــه محکومیــت کاوه رضایــی 
شــود و طبــق مقــررات فدراســیون فوتبــال 
می توانیــم هــم غرامــت دریافــت کنیــم و 

هــم منجــر بــه محرومیــت کاوه رضایــی 
 شــود، امــا روند دادرســی باید طــی و منجر 
بــه حکــم شــود. بعــد از آن هــم محرومیت 
کاوه رضایــی شــروع و طــرف مقابل مکلف 
می شــود کــه بــه باشــگاه تراکتــور غرامــت 
بدهــد. پــس مــا فعــاً مقدمــات کار را مهیا 
کردیم و روند دادرســی در حال طی شــدن 
اســت. تــا جایــی کــه اطــاع دارم آقــای 
نصیرزاده به باشــگاه سپاهان متذکر شده 
بــود که ممکن اســت ایــن قــرارداد تبعاتی 
داشــته باشــد. همان طــور کــه می دانیــد 
اگــر ایــن شــکایت منجــر بــه صــدور رأی 
علیــه کاوه رضایــی شــود، یکســری تبعات 
هــم برای ســپاهان خواهد داشــت. ما این 

موضوع را به ســپاهان متذکر شــدیم، ولی 
تصمیم گیــری و مصلحــت آن باشــگاه را 
مدیــران ســپاهان تشــخیص می دهنــد و 
مــا فقــط تذکــر داده بودیم.« او با اشــاره به 
رونــد شکایت شــان از این بازیکن این طور 
می گویــد: »قــرار شــده اســت مــا پرونــده 
جدیدی را در کمیته وضعیت باز و یکسری 
مســتندات جدیــد ارائــه کنیــم. بــه همیــن 
جهــت پرونــده ای کــه دو مــاه پیــش مطرح 
کرده بودیم ممکن است پس گرفته شود 
و یــک پرونــده جدیــد با مســتندات قوی تر 
ارائه شــود. ما درخواســت استرداد پرونده 
را دادیــم و می خواهیــم یــک دعــوی جدید 
مطــرح کنیــم. حتی اگــر هزینه دادرســی را 

پرداخــت نکنیــم و پرونــده اســترداد داده 
شــود، اعتبــار پرونــده باقی اســت و اینطور 
نیســت کــه مــا نتوانیــم دوبــاره شــکایت 
کنیــم.« معــاون حقوقــی باشــگاه تراکتــور 
دربــاره اینکــه کاوه رضایــی نیــز از باشــگاه 
تراکتــور، اســتقال و فدراســیون فوتبال به 
دادگاه عالی ورزش )CAS( شــکایت کرده، 
می گوید: »درخواســت دستور موقت کاوه 
رضایی از CAS رد شده است. روز گذشته 
هــم مهلــت پرداخــت هزینه دادرســی این 
بازیکن تمام شــده اســت و بــه جهت عدم 
انتقال پول درخواســت اســتمهال کرده که 
دوبــاره دو هفتــه بــه او مهلــت داده شــده 
اســت تا هزینه دادرســی را پرداخت کند.«

در فصل بیســت و دوم، یکســری آمار مثبت کاملاً مشــخص بود که به تیم های بالانشــین اختصاص پیدا می کند. مثلاً اینکه پرســپولیس بیشــترین امتیاز خارج از خانه و ســپاهان بیشــترین امتیاز داخل خانه را کســب 
کــرد. امــا در مــورد مــس کرمــان و هــوادار هــم یکســری اتفاقــات جالــب رخ داد. مســی ها خــارج از خانــه کمترین امتیاز را به دســت آوردند و هــوادار هم داخل خانه، رکورددار کســب کمتریــن امتیاز بود. معین عباســیان با 

توجــه بــه اینکــه در نیم فصــل اول در هــوادار بــازی کــرد و در نیم فصــل دوم بــرای مــس کرمان به میدان رفــت، در مورد این آمــار صحبت می کند.

 

فصل گذشته برایت چطور گذشت؟ 
به نظر می رسد فصل سختی را 

تجربه کردی...
فصــل گذشــته، نیــم فصــل اول وضعیت 
خوبی به لحاظ فوتبالی نداشتم و شرایط 
آن طور که باید و شاید برایم پیش نرفت. 
البتــه فوتبال ســلیقه ای اســت و شــاید از 
نظــر خیلی هــا نیم فصــل اول برایــم خوب 
بــود امــا از نظــر خــودم این طــور نبــود. بــه 
هــر حــال بــر خــاف فصــل بیســت و یکم 
کــه در هــوادار شــرایط خوبــی را تجربــه 
کــردم، در نیــم فصــل اول ســال گذشــته، 
شــرایط خــوب نبــود و جــدا شــدم کــه بــه 
مــس کرمــان رفتــم. در مــس بــه لحــاظ 
فوتبالــی همــه چیــز برایــم خــوب بــود اما 
متأســفانه تیم ســقوط کرد و این مســأله 
باعث شــد پایان خوشــی نداشــته باشــم. 
مــس کرمان واقعاً مســتحق افتادن نبود 
چــون فوتبــال خوبــی بــازی کردیــم امــا 
متأسفانه گاف بچگانه دادیم. به هر حال 
تیــم جــوان بــود و در مقطعــی مدیریت با 
ســرمربی چلنــج داشــتند که این مســأله 
هــم یکســری حواشــی بــه وجــود آورد اما 
بــا حضــور آقــای قرایــی و مدیریــت خوبی 
که داشــتند شــرایط بهتر شــد و امتیازات 
خوبی گرفتیم اما متأســفانه در بازی های 
پایانــی با وجــود اینکه ۸ امتیاز با تیم های 
پایین تــر اختــاف داشــتیم، فوتبــال روی 
بــدش را بــه مــا نشــان داد و تیــم افتاد که 

ایــن مســأله بــرای همــه ما بد شــد.
اگر در آن زمان از خود بازیکنان 

صنعت نفت آبادان هم می پرسیدید 
کدام تیم ها می افتند، شاید اصلاً 

اسمی از مس کرمان نمی بردند اما 
همه چیز ناگهان تغییر کرد و جای 

این ۲ تیم عوض شد...
بلــه، متأســفانه همــه چیز ناگهــان عوض 
شــد. اختاف امتیــازات خیلی خوب بود. 
مــس کرمــان بعــد از چنــد ســال بــه لیــگ 
برتــر آمــده بود اما یکســری کم و کاســتی 
وجــود داشــت کــه باعــث شــد دوبــاره بــه 

لیــگ یک برگــردد.

یکی از این کم و کاستی ها، احتمالاً 
تجربه است...

دقیقــاً. تیم تجربه کافی نداشــت و خیلی 
جــوان بــود. خیلــی از ایــن بازیکنــان برای 
اولیــن بــار حضــور در لیــگ برتــر را تجربــه 
می کردنــد. آقا فــرزاد )حســین خانی( هم 
خیلــی روی جوان هــا حســاب بــاز کــرده 
بــود. اتفاقــاً مــن یــک روز بــه آنهــا گفتــم 
هــر مربــی ایــن فرصــت را بــه بازیکنــان 
جــوان نمی دهــد پــس قــدر بدانیــد. همه 
تــاش می کردیــم اما متأســفانه آن اتفاق 

بــد افتاد.
مس کرمان در بازی های بیرون خانه 

خیلی بد کار کرد و از ۱۵ بازی کلاً ۵ 
امتیاز گرفت که شاید یکی از دلایل 

سقوط، همین مسأله بود.
قبــول دارم. مــا بیرون خانــه، خوب امتیاز 
جمــع نکردیــم. البتــه گاهــی حــق تیــم 
خــورده شــد. مثــاً اشــتباهات داوری 
خیلــی بــه تیــم مــا ضربــه زد. اگــر در بازی 
بــا صنعت نفــت، آن پنالتــی دقیقــه ۹۲ 
برای حریف گرفته نمی شــد شــرایط فرق 
می کــرد. اکثــر کارشناســان هــم گفتنــد 
پنالتــی نبــود امــا داور اشــتباه کــرد. همــه 
اتفاقات بد، از آنجا شــروع شــد. از آنجا به 
تیم ما فشــار وارد شــد و با توجه به اینکه 
بازیکنــان جوان بودند، جمع کردن شــان 
ســخت شــد. بــاز هــم می گویــم بیــرون 
خانــه اصــاً خوب نتیجه نگرفتیــم اما اگر 
در بــازی بــا هوادار، ملــوان و صنعت نفت 
یکسری اتفاقات نمی افتاد می توانستیم 
3 بــرد بیــرون خانــه داشــته باشــیم امــا 
مقابــل صنعت نفــت، پنالتی مــان گرفتــه 
نشــد و حریــف روی پنالتــی کــه اصــاً 
درســت نبــود، گل زد. در بــازی بــا هــوادار 
و ملــوان هم مســاوی کردیم. بــه اینها که 
فکــر می کنیم واقعاً افســوس می خوریم.

با توجه به اینکه نیم فصل اول در 
هوادار بازی کردی، فکر می کنی چرا 

این تیم در بازی های خانگی تا این 
حد بد نتیجه گرفت؟ درست است 

که هوادار، تماشاگر ندارد و میزبانی 
و میهمانی برایش معنی ندارد اما 
به هر حال در زمین خودی بازی 

می کرد و به زمین و شرایط ورزشگاه 

آشنا بود اما در خانه کلاً ۱۲ امتیاز 
گرفت که کمترین امتیاز داخل 

خانه است.
بــی  مر تژی  ســترا ا بــه  له  مســأ یــن  ا
برمی گــردد. مربیــان تفکــرات متفاوتــی 
بــا هم دارند. تیم هوادار، اســکلت فصل 
قبل تــر خــود را نگــه داشــت. تیمــی کــه با 
رضــا عنایتــی و دیگــر مســئولان، از جان و 
دل مایه گذاشــتند تا سال اول در جایگاه 
خوبــی قــرار بگیــرد و در لیــگ برتــر حفــظ 
شــود. در ســال دوم بــا همین اســکلت با 
ســرمربیگری ســاکت الهامی کار را دنبال 
کردند. آقای الهامی اول دوســت داشــت 
تیمــش گل نخورد، بعــد گل بزند. آنها کار 
بزرگــی هــم ایــن فصل انجــام دادنــد و در 
ورزشــگاه آزادی تیم پرســپولیس را بردند 
کــه ایــن نتیجــه، کار هــر تیمــی نیســت. 
اینکه چــرا در خانه امتیازات زیادی جمع 
نکردنــد، ایــن برمی گردد بــه همان بحث 
نداشــتن تماشاگر و اســتراتژی سرمربی.

 پرسپولیس این فصل توانست 
بیشترین امتیاز خارج از خانه را 

کسب کند که شاید همین مسأله 
هم کمک کرد بتوانند قهرمان 

شوند.
بــرای تیم هــای بزرگــی مثــل اســتقال و 
پرســپولیس، بــازی بیــرون و داخــل خانــه 
چندان فرق ندارد چون همه جا تماشاگر 
دارنــد. خــودم شــخصاً فکــر می کــردم 
ســپاهان قهرمــان می شــود و واقعــاً 
مســتحق قهرمانــی بــود اما مقابــل ملوان 
گاف بــدی داد. اگــر آن اشــتباه را مقابــل 
ملــوان نمی کردنــد بــدون شــک قهرمانی 
بــرای ســپاهان بــود. به هر حــال تیم های 
بزرگ از کوچکترین موقعیت ها استفاده 
می کنند و شــخصیت بزرگ دارند. ضمن 
اینکــه از امتیــاز هــوادار، در همــه بازی ها 
بهــره می برنــد کــه پرســپولیس توانســت 
از اینهــا اســتفاده کنــد. پرســپولیس 
مخصوصــاً وقتــی توانســت دربــی را ببرد، 

دیگــر قهرمانــی را از آن خــود کــرد.
سپاهان در داخل خانه توانست 

بیشترین امتیاز را کسب کند که این 
مسأله جالب است.

ســپاهان واقعــاً تیــم خوبــی بــود و خیلــی 

خــوب بــازی کــرد. همان طــور کــه قبــاً 
گفتــم تیم های بــزرگ از همه موقعیت ها 
اســتفاده می کننــد کــه بهتریــن امتیــاز را 
بگیرنــد. اگر ســپاهان نتوانســت قهرمان 
شــود به خاطر اشــتباهی است که مقابل 

ملــوان داشــتند.
درست است که آن اشتباه، کار 

را برای سپاهان تمام کرد اما آنها 
در بازی با پیکان و تراکتور هم 

باخت های بدی داشتند که شاید 
آن بازی ها، باعث شد قهرمانی را از 

دست بدهند.
-بلــه امــا اگــر بخواهید اینطــور فکر کنید، 
پرســپولیس هم مقابل هوادار باخت. به 
نظر من، اگر سپاهان می توانست مقابل 

ملــوان ببــرد، قهرمــان می شــد. اما همان 
تســاوی باعــث شــد بــه لحــاظ روحــی هم 
بــه هــم بریزنــد. وگرنه تیــم فوق العــاده با 

نظمــی بودند.
نکته جالب این است که آلومینیوم 
هم در خارج و هم در داخل خانه به 
یک اندازه امتیاز گرفت. آنها داخل 
خانه ۲۰ امتیاز و خارج از خانه هم 

۲۰ امتیاز کسب کردند.
این مسأله به استراتژی مربی برمی گردد 
کــه در داخــل خانــه و خــارج از خانــه از 
تیمش چه می خواهد. اینکه بیرون خانه 
فقــط بــه دنبال مســاوی هســتند یا اینکه 
بــرد هــم می خواهنــد. بــه هــر حــال ایــن 
مسأله در آلومینیوم برای من جالب بود.

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار


